
PROTOKÓŁ NR 43/2013 
z posiedzenia Komisji ds. Rodziny Rady Miasta 

z dnia 25 października 2013 r.  
 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji – St. Sulik. 
 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 14.00. 
 

Obecni: zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku obrad: 
 
1. Rozpatrzenie pisma Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim  

w sprawie zamiany lokalu dla Państwa ………………………………. . 

2. Informacja Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych w sprawie 
wydatkowania środków finansowych w dz. 851 „Ochrona zdrowia”. 

3. Sprawy różne. 
 
 

Do punktu 1: 
 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali pismo Zakładu 
Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim w sprawie zamiany lokalu dla 
Państwa …………………………. (w załączeniu). 

 
Do punktu 2: 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – A. Kryj 
przedstawił radnym wyjaśnienia dot. wydatkowania środków przez 
Świętokrzyskie Towarzystwo Zapobiegania Patologiom Społecznym „Kuźnia”, 
które prowadzi punkty konsultacyjne w ostrowieckich gimnazjach dla uczniów 
oraz rodziców. Stowarzyszenie miało przyznane na ten cel dotację  
w wys. 18 tys. zł.  Punkt konsultacyjny Towarzystwa „Kuźnia” był 
kontrolowany zarówno jesienią ubiegłego roku (nie było uwag), jak i w tym 
roku. Punkty w gimnazjach również były kontrolowane i były uwagi odnośnie 
obsady obsługi. Wydział poprosił o informację w tej sprawie i uzyskał stosowne 
wyjaśnienia. Jeśli chodzi o dziennik zajęć, Naczelnik A. Kryj wyjaśnił, że taka 
dokumentacja jest prowadzona w postaci tzw. karty pracy. 
Jeśli chodzi o rozliczenia finansowe, to jest na takim samym poziomie jak  
w przypadku pozostałych organizacji pozarządowych. Rozliczenie dotacji 



podlega pewnym procedurom i Wydział tego przestrzega. Jednakże uwagi 
kontroli zewnętrznych czasami są zupełnie inne, np. że Wydział powinien 
kierować się tylko i wyłącznie obowiązującymi przepisami i zażądać od 
organizacji zwrotu dotacji.  
Jeśli chodzi o świetlice z elementami socjoterapii, placówki prowadzone są 
przez PCK w szkołach podstawowych i gimnazjach oraz w następujących 
osiedlach: Denkowie (przez „Caritas”), Śródmieściu (przez Akcję Katolicką 
przy Parafii Św. Michała), Rosochy (przez Wspólnotę Świętokrzyską) i XXV-
lecia (przez Stowarzyszenie „Jaskółka”). Działalność świetlic podlega kontroli 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z uwagi na to, że 
są one finansowane ze środków na profilaktykę i rozwiązywanie problemów 
alkoholowych. Taka kontrola odbyła się w okresie wakacyjnym, uwaga komisji 
dotyczyła obsługi tych świetlic (była inna osoba), ale generalnie dzieci miały 
opiekę. Natomiast w trakcie roku szkolnego świetlice szkolne podlegają kontroli 
Wydziału. 
Naczelnik A. Kryj poinformował, że jeśli chodzi o oferty na okres ostatniego 
kwartału, to Wydział nie ma takich zgłoszeń. Ale są już sygnały od organizacji 
pozarządowych dot. utworzenia dwóch świetlic środowiskowych w mieście, 
jednak dotyczy to roku przyszłego.  
Jeśli chodzi o środki na ten cel, są one dopiero w okolicach kwietnia po 
wprowadzeniu nadwyżki do budżetu. Naczelnik A. Kryj stwierdził, że gdyby nie 
było środków z lat poprzednich, to w roku bieżącym byłaby bardzo trudna 
sytuacja, bo jeśli chodzi o Gminny Program Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych to jego działalność jest rozszerzana – pojawiają się nowe 
propozycje np. szkolenia dla pracowników DPS-ów, jak pracować z osobami 
uzależnionymi.  
Przewodniczący Komisji – St. Sulik stwierdził, że w jego karierze jako 
dyrektora takiej placówki większości osób uzależnionych nie udało się 
wyleczyć, był tylko jeden przypadek, że ktoś przestał pić alkohol. 
Naczelnik A.Kryj stwierdził, że jest sporo wniosków o leczenie z tych 
placówek. Z drugiej strony sytuacja jest śmieszna, bo wnioski, które są 
kierowane do sądu, są umarzane.  
Radny Z. Moskalewicz stwierdził, że kiedy był członkiem Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, były kierowane wnioski o leczenie 
zamknięte.  
Naczelnik A. Kryj wyjaśnił, że końcowy efekt jest taki, że nawet jeśli sąd 
orzeknie leczenie zamknięte, to na taką terapię trzeba czekać 3 lata.  
A postanowienie sądu jest ważne 2 lata. 
 

Do punktu 3: 
 

Członkowie Komisji zapoznali się z pismem Towarzystwa Przyjaciół Denkowa 
w sprawie ustanowienia roku 2014 „Rokiem miasta Denkowa” (w załączeniu). 



Radny Z. Moskalewicz zaproponował, aby wniosek ten zaopiniować 
negatywnie, towarzystwo może to zorganizować we własnym zakresie. Poza 
tym nie ma miasta Denkowa. 
 
Członkowie Komisji w głosowaniu jednogłośnie negatywnie zaopiniowali 
pismo Towarzystwa Przyjaciół Denkowa w sprawie ustanowienia roku 2014 
„Rokiem miasta Denkowa”. 
 
Na tym obrady zakończono. Posiedzenie komisji trwało do godz. 14.30. 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczył: 
          Przewodniczący Komisji 
M. Kamińska              Stanisław Sulik 


